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Fechet: Colectarea separata a deseurilor se face doar în procent de 13% 

Ministrul Mediului, Apelor si Padurilor,  Mircea Fechet, a declarat, luni, ca în România colectarea separata

a  deseurilor se face în procent de 13%. 

Ministrul Mediului se afla luni la Iasi, pentru a lua parte la Forumul  Regional cu tema "Dezvoltarea Sistemelor de

Management Integrat al  Deseurilor în Regiunea Nord-Est - Provocari si Oportunitati de Finantare  2024".

Evenimentul este organizat de Consiliul Judetean Iasi, prin  Asociatia de Dezvoltare Intercomunitara pentru

Salubritate Iasi.

"România, din pacate, astazi are o performanta modesta, ca sa folosesc  un termen mai elegant, dar, de fapt,

discutam despre 13% colectare  separata a deseurilor. Cu alte cuvinte, 87% din cele 6 milioane de tone  de gunoi

pe care le producem anual, ajung, în cel mai bun caz, la  gropile de gunoi", a declarat presei ministrul Mediului,

întrebat despre  procedurile de infringement deschise de Comisia Europeana împotriva  României privind

gestionarea deseurilor, apelor si reducerea emisiilor.

În acest sens, ministrul Fechet a explicat ca România mai face obiectul  unei cauze de infringement legata de

anumite depozite neecologizate,  respectiv depozite de deseuri municipale. El a aratat ca mai sunt înca  noua astfel

de depozite ce ar trebui închise.

Ministrul a explicat ca în prezent, România are si o procedura de  infringement legata de lipsa tratarii deseurilor

înainte de depozitare,  pentru ca în mare parte a tarii, deseurile sunt colectate mai mult sau  mai putin separat si

duse direct pe groapa.

"Acest lucru este inacceptabil, pentru ca lipsa tratarii înseamna, pe de  o parte, lipsa stabilizarii biologice a acelor

deseuri, înseamna  disconfort olfactiv, înseamna poluare si înseamna niste resurse  pretioase care ajung în groapa

de gunoi în loc sa ajunga în fabricile de  reciclare. Aici sunt judete cu o performanta mai buna si judete cu o 

performanta mai proasta, ca sa dam un exemplu, pentru ca suntem la Iasi.  La Iasi exista, din informatiile pe care le

am eu, unul dintre putinele  centre de tratare mecano-biologica din România care si functioneaza în  parametri

pentru care a fost proiectat. Şi astfel de centre ar trebui sa  existe în fiecare judet, pentru ca, pâna la urma, desi sunt

bani ce  trebuie investiti, desi tratarea în sine este o activitate care costa,  înainte de a fi depozitat, gunoiul trebuie

tratat", a explicat ministrul  Mediului, Mircea Fechet.

"Înca de la preluarea mandatului, conceptul de Iasi mai verde a fost o  prioritate pentru noi si ma bucur foarte mult

ca în acesti primi 4 ani  am reusit împreuna cu entitatile administrative, mai ales cu colegii  primari din judet, sa

avem o colectare selectiva si o reciclare a  deseurilor. Astazi, Iasul este în top trei la nivel national atunci când 

vine vorba de colectare selectiva si cantitati reciclabile introduse în  economia circulara. Este o bucurie ca în doar

4 ani de zile, cantitatea  de deseuri reciclabile a crescut de sapte ori. Vreau ca acest exemplu  de buna practica sa

continue si în urmatorii 4 ani si cât mai multe  judete din Moldova sa ia exemplu Iasiul. Speram sa obtinem

finantarea  europeana si speram într-o mai buna conlucrare cu primarii, tocmai  pentru ca aceste campanii civice de

constientizare pentru populatie sa  dea roade", a declarat presedintele Consiliului Judetean Iasi, Costel  Alexe.

Primarul municipiului Iasi, Mihai Chirica, a declarat presei ca este  nevoie nu doar de implicarea autoritatilor, dar

si de educatia  populatiei, mai ales cea din mediul rural, în privinta colectarii  deseurilor si protejarii mediului.

"Credem ca noi ne-am facut si ne facem datoria din aceasta perspectiva,  mai ales ca si compania noastra am

vazut-o premiata la sfârsitul anului  trecut tocmai pe un proiect care vizeaza selectarea deseurilor si  recuperarea

lor în vederea valorificarii. Platim, ca orice entitate si  ca orice cetatean din România, taxa de infringement care am

vazut ca s-a  adaugat din nou si care este într-adevar un efort destul de mare. Mai  sunt foarte multe lucruri de
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facut, plecând chiar de la educatie si  mergând foarte atent spre mediul rural, unde mai sunt multe lucruri de  facut.

Eu cred ca România nici nu a procedat corect atunci când si-a  impus anumite sarcini prin tratatul de aderare.

Trebuia sa tina cont  foarte mult de felul în care noi am fost educati, de mentalitatea  noastra, de faptul ca noi înca

mai punem muraturi pe care le aruncam la  tomberon primavara si multe, multe alte lucruri care tin de specificul 

nostru national. Mai avem si câteva neajunsuri în ceea ce priveste  tehnologia", a declarat primarul Mihai Chirica.
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